

Title (en)

APPARATUS FOR THE CONTROLLED IRRIGATION OF NATURAL CAVITIES OF THE BODY.

Title (de)

REGELVORRICHTUNG FÜR DIE SPÜLUNG VON KÖRPERHÖHLEN.

Title (fr)

APPAREIL D'IRRIGATION CONTROLEE DES CAVITES NATURELLES DU CORPS.

Publication

**EP 0535209 A1 19930407 (FR)**

Application

**EP 92910533 A 19920422**

Priority

FR 9104969 A 19910422

Abstract (en)

[origin: WO9218049A1] The present invention relates to an apparatus for the controlled irrigation of natural cavities of the human body, particularly for endoscopes and more particularly for urological, gynecological and arthroscopic endoscopes. The irrigation apparatus (10) is comprised of at least two channels (12, 14), the first to inject in a continuous mode an irrigation liquid into one of such cavities and the second to evacuate in a continuous mode said irrigation liquid from the cavity, said apparatus incorporating an irrigation circuit (11) coupled to one of said channels and a suction circuit (14) coupled to the other channel. The irrigation circuit (11) and the suction circuit (14) are each provided with a pump (16, 18), a pressure sensor (17, 19) and means to compare the pressures measured by each of said sensors and to control the pumps (16, 18) as a function of the registered pressure differences. Apparatus for use specifically in medicine.

Abstract (fr)

La présente invention concerne un appareil d'irrigation contrôlée de cavités naturelles du corps humain, notamment pour endoscopes et en particulier pour endoscopes urologiques, gynécologiques et arthroscopiques. L'appareil d'irrigation (10) comporte au moins deux canaux (12, 14) respectivement pour injecter d'une façon continue un liquide d'irrigation dans une de ces cavités et pour évacuer de façon continue ce liquide d'irrigation de cette cavité, cet appareil comportant un circuit d'irrigation (11) couplé à l'un desdits canaux et un circuit d'aspiration (14) couplé à l'autre des canaux. Le circuit d'irrigation (11) et le circuit d'aspiration (14) comportent chacun une pompe (16, 18), un capteur de pression (17, 19) et des moyens pour comparer les pressions mesurées par chacun de ces capteurs et pour commander les pompes (16, 18) en fonction des différences de pression constatées. Appareil destiné spécialement à la médecine.

IPC 1-7

**A61B 1/12; A61B 5/14; A61M 3/02; G05D 16/20**

IPC 8 full level

**A61B 1/00** (2006.01); **A61B 1/12** (2006.01); **A61M 1/00** (2006.01); **G05D 16/20** (2006.01); **A61M 3/02** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**A61B 1/12** (2013.01 - EP); **A61B 5/02042** (2013.01 - EP US); **A61M 1/77** (2021.05 - EP US); **A61M 1/777** (2021.05 - EP US);  
**A61M 3/0208** (2014.02 - EP US); **A61M 3/0212** (2014.02 - EP US); **A61M 3/0216** (2014.02 - EP US); **G05D 16/2073** (2013.01 - EP);  
**A61M 3/0202** (2021.05 - EP US); **A61M 3/0258** (2013.01 - EP US); **A61M 2205/3317** (2013.01 - EP)

Citation (search report)

See references of WO 9218049A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU MC NL SE

DOCDB simple family (publication)

**WO 9218049 A1 19921029**; CA 2085990 A1 19921023; EP 0535209 A1 19930407; FR 2675367 A1 19921023; JP H06504221 A 19940519

DOCDB simple family (application)

**FR 9200362 W 19920422**; CA 2085990 A 19920422; EP 92910533 A 19920422; FR 9104969 A 19910422; JP 51044892 A 19920422